
1 

 

 

 

in de roos  
        Jaargang 06 

                        Januari 2020 

PvdA nieuwsbrief 

Hierbij de nieuwsbrief van de PvdA afdeling 

Bergen. Wij stellen uw reactie of eigen artikel 

op prijs op johanne.pvda@ziggo.nl.  
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Meer geld naar de bieb! 

door Peter van Huissteden 

Ongeveer tien procent van de Nederlanders  

is functioneel analfabeet. Iemand is 

functioneel analfabeet wanneer zijn lees-

niveau zo laag is dat hij zich niet kan                 

redden in een geletterde maatschappij.                 

Een functioneel analfabeet is bijvoorbeeld 

niet in staat formulieren in te vullen, het    

bord met reisbestemmingen en vertrektijden 

op het station te lezen, de ondertiteling op 

de televisie te begrijpen. 

Normaal gesproken probeer ik mijn werk en  

mijn politieke activiteiten strikt gescheiden               

te houden. Dat is meestal ook geen probleem. 

Het werk als lid van de directie op een school 

voor voortgezet onderwijs in Heerhugowaard 

heeft weinig directe raakvlakken met de lokale 

politiek in Bergen. Er is echter één onderwerp  

 

 

 

 

waarbij gemeentepolitiek en onderwijs wel 

degelijk een belangrijke gezamenlijke 

verantwoordelijkheid hebben: het vergroten  

van de leesvaardigheid van onze jeugd.                 

Dat dit nodig is wordt pijnlijk duidelijk wanneer 

we de resultaten van een grootschalig 

internationaal vergelijkend onderzoek bekijken 

dat de kennis en vaardigheden van 15-jarigen  

meet. Aan het Programme for International 

Student Assessment (Pisa) doen meer dan 70 

landen mee. In het verleden presteerden de 

Nederlandse jongeren op de verschillende 

onderdelen die onderzocht werden, ten opzichte 

van de andere rijke landen, bovengemiddeld.   

Wel is er de laatste jaren op alle onderdelen  

een daling van de Nederlandse resultaten 

zichtbaar. Vooral de leesvaardigheid van onze 

jongeren gaat fors onderuit. Nederland zit nu 

wat betreft lezen onder het gemiddelde van de 

37 rijke landen die lid zijn van de Organisatie 

voor Economische Samenwerking en Ontwikke-

ling (Oeso) met een score die lager is dan ooit 

sinds de eerste Pisa-onderzoeken begin deze 

eeuw. Het probleem van de afgenomen 

leesvaardigheid onder de Nederlandse jeugd 

heeft een urgent karakter. Niet goed kunnen 

lezen zorgt er in ons, steeds taliger wordend, 

onderwijs voor dat leerlingen (ook de hele 

slimme) het steeds lastiger vinden om teksten 

of vragen te begrijpen. Laat ik een klein, niet 

representatief, maar evengoed schokkend 

voorbeeld geven. Het afgelopen halve jaar heb ik 

derde klas vwo voor het vak geschiedenis 

waargenomen voor een collega die met 

zwangerschapsverlof was. Ik behandelde de 

Eerste Wereldoorlog uitgebreid met ze en als 

afsluiting moest de klas een proefwerk maken. 

In één van de opgaven werd gevraagd ‘op welke 

gebied Duitsland aan het begin van de 20e eeuw 

achter liep ten opzichte van de andere West-

Europese landen’. Drie van de 23 leerlingen 

noemden niet als antwoord bijvoorbeeld  
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‘staalproductie’, maar schreven Elzas-

Lotharingen op. Het woord ‘gebied’ kenden deze 

leerlingen alleen in de betekenis van een 

geografische aanduiding. Het is een maar klein 

voorbeeldje, maar laat wel zien dat waar het  

mis gaat als de leesvaardigheid (en daarmee de 

woordenschat) onder druk komt te staan. Het             

is ook een voorbode dat functioneel 

analfabetisme ook in de toekomst in Nederland 

zal blijven bestaan.  

Nu denkt u misschien, ‘laat scholen, zowel in                 

het primair als in het voortgezet onderwijs, 

meer tijd en energie steken in lezen’. Dat moet 

ook zeker gebeuren en daar is al veel aandacht 

voor. Het vergroten van de leesvaardigheden                

is niet iets wat je alleen op school moet/kunt 

leren. Goed leren lezen is een kwestie van                  

heel, heel veel doen, ‘meters maken’. In onze 

drukke digitale samenleving zijn er echter                    

veel concurrerende activiteiten die onze jeugd 

veel tijd kosten; sociale media, games en     

Netflix ‘slurpen’ ongemeen veel tijd op.                         

Tijd die vroeger beschikbaar was voor lezen. 

Maar waar komt het probleem van de afnemende 

leesvaardigheden dan ‘op het bordje’ van de 

lokale politiek? Waar kan de politiek een rol 

spelen in het beter leren lezen van zijn jeugd 

binnen de gemeentegrenzen? Mijn stelling is  

dat we de openbare bibliotheken weer een 

belangrijker rol moeten gaan geven. In mijn 

jonge jaren was een bezoek aan de bibliotheek 

(de lange steile trap op in het pand aan de 

Stationsstraat in Bergen) een wekelijkse 

zekerheid. Met acht (strip)boeken - het 

maximum aantal – fietste ik snel weer naar                 

huis om te kunnen lezen. 

Openbare bibliotheken liggen in het hele land 

onder vuur: ze kosten veel geld en boeken                 

kun je toch ook digitaal op je laptop of                     

e-reader tot je nemen. In veel gemeenteraden, 

ook hier in Bergen, hoor je steeds als de 

subsidie voor de bibliotheken moet worden  

 

 

 

 

vastgesteld de terugkerende discussie over                 

het nut en noodzaak van het in standhouden              

van de bieb. En ja, ook de bibliotheken zien                 

een gestage terugloop van het aantal boeken   

dat wordt uitgeleend. Maar als ergens de                

kennis en ervaring aanwezig is om manieren                  

te bedenken om het lezen onder jongeren te 

bevorderen zijn het de openbare bibliotheken  

wel. Daar moet niet minder, maar juist meer 

geld naar toe. 

 
Het nieuwe bestuur 

door Ed Bausch (06 20551899) 

Het nieuwe afdelingsbestuur organiseerde               

deze eerste maand van het jaar een tourneetje 

op drie achtereenvolgende zaterdagochtenden. 

In de Rustende Jager in Schoorl, in restaurant 

Loetje in Bergen en in Post aan Zee (een 

prachtinitiatief van onderop!) kwamen leden 

bijeen in een informele sfeer. Met appelgebak! 

Natuurlijk, het was kleinschalig. Maar duidelijk 

werd wel dat ontmoeten erg wordt gewaardeerd. 

En verder bleek vooral de grote betrokkenheid, 

het gevoel van verbonden zijn met onze 

beginselen. Dat geeft het nieuwe bestuur wel 

een zetje! Er werd gesignaleerd dat er een 

nieuwe, andere basis ontstaat voor het aloude 

begrip solidariteit. ‘Anders bouwen’: dat kwam 

overal naar voren als een urgentie. Kleiner en 

betaalbaar en voor starters en ouderen die 

kleiner willen gaan wonen. Men vindt dat de PvdA 

daar echt dringend voortrekker in moet worden. 

Ook veel gehoord: participatie wordt nog teveel 

gedaan als een top-down operatie. Je kunt ook 

beginnen bij de inwoners in plaats van met een 

plan te komen. 

Het bestuur zal de ervaringen evalueren. 

Duidelijk is dat we vaker bijeenkomsten zullen 

gaan organiseren, waar ook niet PvdA-leden 

welkom zijn. Op 21 maart is er een algemene 

ledenvergadering, daarin komt een bijzondere 

presentatie over een bijzonder woonproject op  
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Texel. En we zullen een mooie 1-meiviering 

mogelijk maken, op de ochtend. In veel 

afdelingen overheerst het gevoel dat er een 

nieuwe tijd aanbreekt, waarin de beginselen van 

onze partij weer meer naar voren kunnen komen. 

Wordt vervolgd! 

Deel uw gedachten via het secretariaat van het 

bestuur. U mag mij ook gerust bellen. We  

houden ons aanbevolen voor bestuurskracht uit 

de Egmonden. 

 

De Rechter en de Politiek 

door Jaap Terpstra 

Op 24 juni 2015 wint Urgenda de klimaatzaak 

tegen de Nederlandse Staat. De staat dient    

de uitstoot van broeikasgassen in 2020 met               

25 % te verminderen ten opzichte van 1990.              

De Staat gaat in beroep.  De uitspraak van               

de rechter houdt stand tot aan de Hoge Raad 

toe, zie de uitspraak van de Hoge Raad van                  

20 december 2019. De discussie laait er               

weer over op :  “Het primaat van de politiek”.  

De ‘activistische rechter’ dient zijn plaats                 

te kennen.  Een oude discussie. In ons stelsel 

mag de rechter de wet niet toetsen aan de 

Grondwet zoals in vele landen dat wel 

gebruikelijk is. De rechter mag daarentegen                 

de wet wel toetsen of die in strijd is met                    

de internationale verdragen die wij langs 

democratische weg -2de en 1ste kamer – 

ondertekend hebben. In de Urgenda klimaat  

zaak werd de Nederlandse Staat simpelweg 

voorgehouden : ook de staat dient zich te 

houden aan de wet. De onafhankelijkheid van 

rechtspraak staat in verschillende landen           

onder druk. In Polen en Hongarije zijn de 

bestaande regeringen bezig de rechterlijke 

macht te stroomlijnen naar hun politieke  

voorkeuren. Zij willen de rechterlijke uit-

spraken kunnen toetsen op hun politieke  

wensen en/of alleen rechters aanstellen naar 

hun politieke snit.  Exit onafhankelijkheid van  

de rechtspraak, een goede uitgang naar de Exit  

 

 

 

van de Rechtsstaat!  Gelukkig heeft de 

rechtsstaat bij ons meer wortel geschoten, 

maar ook in ons landje proberen politici tot 

beïnvloeding van rechterlijke uitspraken over               

te gaan : ‘de legitimiteit van de rechtspraak’                

in zaken waarin de maatschappelijke commotie 

hoog opspeelt. Dan voelen ‘Politici’ zich geroepen              

zich minder terughoudend op te stellen dan                

de zwijgzaamheidregel die : “het is onder de 

rechter” (het sub-judice beginsel) voorschrijft. 

Na dit introotje in ons staatsrecht wil ik u op     

de hoogte brengen van de uitspraak rechtbank 

Rotterdam-Kantongerecht inzake de sloop van 

de Tweebosbuurt onderdeel van de 

Afrikaanderwijk, Rotterdam Zuid. In mijn 

bijdrage van september 2019 – u inmiddels 

geheel ontgaan – over een vergelijking  tussen 

de ‘opstandelingen ‘in Bergen’ en ‘de 

opstandelingen’ in Rotterdam, verhaalde ik 

hierover. 

 In mijn bijdrage toen, schaamde ik me voor             

het optreden van onze partij en plaatsver-

vangend voor GroenLinks- we moeten ooit eens 

een links front vormen inclusief de SP- die in de 

raad voor sloop van de Tweebosbuurt hadden 

gestemd.   

Op 10 januari 2020 stak de rechter een stok 

voor de ontruiming en sloop van in beginsel 535 

sociale huurwoningen:  

Vestia, de wooncorporatie, heeft onvoldoende  

gronden kunnen aanvoeren om op grond van 

dringend eigen gebruik tot opzegging van de 

huren en tot sloop over te gaan aldus de 

rechter. Aan de bewoners was geen garantie 

gegeven van een nieuwe huurovereenkomst in de 

oude buurt; het aantal sociale woningen zou 

verminderen en er waren onvoldoende 

uitwijkmogelijkheden aangeboden. Vestia en in  

het verlengde daarvan de Gemeente Rotterdam 

heeft onvoldoende het grondrecht op 

huisvesting neergelegd in de Grondwet 

gewaarborgd ten aanzien van de bewoners van 

de Tweebosbuurt.  
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In dit geval corrigeert de rechter de wijze 

waarop Vestia en de Gemeente Rotterdam 

meenden uitvoering  te moeten geven aan de 

herstructurering van Rotterdam Zuid.    

Inmiddels is mijn schaamte voor onze partij               

en plaatsvervangend voor Groen Links 

opgeheven. Zij staan nu achter de bewoners. 

Beter ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald, 

in dit geval. Volgens mij zijn ze in eerste 

instantie op het verkeerde been gezet.                 

Op basis van prachtige rapporten en ziens-

wijzen vanaf 2011 over de herstructurering              

van Rotterdam-Zuid kon je daar niet tegen zijn. 

De gebruikte Proza in de documenten: 

 In Integrale bewoner gerichte aanpak: school, 

werk, en wonen staat: 

Bij de uitvoering van het Nationaal Programma 

staan de bewoners van Rotterdam Zuid centraal. 

Het is bij uitstek een sociaal programma.                 

De inzet van alle professionele partners is 

gericht op het samen met de bewoners op               

orde krijgen van de drie hoofdpijlers School, 

Werk en Wonen waardoor bewoners een 

sterkere positie krijgen in de maatschappij. 

Al deze documenten benoemen een bewoner 

gerichte aanpak: o.a. ‘de bewoners zijn de 

uiteindelijke motoren van de ontwikkelingen,                

de bewoners staan centraal, het woonklimaat                             

van de bewoners moet verbeteren, 

bewonersinitiatieven, bewonersadviesraad                    

als meewerkend voorman, symbool voor 

toekomstig Zuid. 

Ja, wie kan daar nu tegen zijn! In de praktijk 

hield dit voor de bewoners in de Tweebosbuurt 

in dat zij geacht worden mee te werken aan hun 

eigen uitzetting van de buurt. Gemiddeld hadden 

de bewoners een laag inkomen. Ze moesten  

worden gespreid over andere buurten om plaats 

te maken voor de hogere inkomens. Ze komen- 

uiterst verstandig- in opstand.  

De rechter heeft conform de bestaande              

wetten geredeneerd en kon niet tot een                      

andere uitspraak komen. Vestia, wilde gebruik  

 

 

 

maken van een bevoegdheid tot slopen waartoe 

die bevoegdheid niet is gegeven. Détournement 

de Pouvoir noemen we dat in de juridische 

volksmond: een gegeven bevoegdheid gebruiken 

voor een ander doel, waarvoor die bevoegdheid 

gegeven is. Misbruik van Macht in de gangbare 

volksmond. 

De rechter corrigeert hier de politiek niet 

omdat hij politiek wil bedrijven maar dat de 

politiek zich aan de wet moet houden. Lang, lang 

geleden vertelde mijn hoogleraar Encyclopedie 

aan de VU, een Christenfundi, dat hij als 

plaatsvervangend rechter de wet toepaste en 

niet zijn Christelijke uitgangspunten- maar de 

Rechtsstaat- als norm nam.  

Van Rotterdam naar Bergen.  Zorgvuldige 

besluitvorming in de Gemeenteraad als 

voorwaarde :  lees kritisch alle aan de 

besluitvorming ten grondslag liggende 

documenten van de (heikele) onderwerpen en 

durf te keren als dat beter is. Invulling naar 

keuze. 

 

Donatie aan de afdeling 

 
Wilt u onze afdeling Bergen steunen met een 

extra geldelijke bijdrage?  

Heel fijn en welkom, bijvoorbeeld voor extra 

activiteiten als koffieochtenden en thema-

bijeenkomsten. En we sparen ook alweer voor                  

de eerstvolgende verkiezingen.  

Op 17 maart 2021 zijn de 2e Kamerverkiezingen 

Op 16 maart 2022 Gemeenteraadsverkiezingen.  

Onze bankrekening: 

NL42 RABO 0132 4609 47 

t/n van PvdA Bergen NH  

PvdA Afd. Bergen NH 

Dank voor uw bijdrage! 
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Geef uw mening en /of commentaar!  

door Lucia Bakker webmaster PvdA Bergen  

Levendige discussies! 

door Johanne Hendriks burgercommissielid 

 

Geef uw mening en/of commentaar!  

door Lucia Bakker webmaster PvdA Bergen  

Doet u mee? Geef jouw mening en commentaar 

op de lokale, landelijke en wereldpolitiek op de 

website! Elke zinnige of zelfs onzinnige maar 

beschaafde bijdrage wordt geplaatst en wie 

weet krijg je weerwoord of juist medestanders.  

 

Een respectabele partij als de PvdA doet mee in 

het publieke debat en de leden zijn dan de  

gangmakers!  Stuur uw bijdrage dan naar 

bakker@noordwest.org.  
 

   
 

Levendige discussies. 

door Johanne Hendriks burgercommissielid 

Interesse in onze fractiebijeenkomsten en 

wilt u een bijeenkomst bijwonen? 

Dat kan, het is vrije toegang het verplicht u               

tot niets! De fractiebijeenkomsten zijn op 

maandagavond vanaf 19.30 uur in de Jan  

Ligthartstraat. (Het is niet elke maandag, dus 

mail als u voor de eerste keer komt en vraag 

s.v.p. naar de data). U bent van harte welkom!  

 

            Samen bouwen 

          aan een stevig PvdA fundament 
 

Hebt u vragen / opmerkingen stuur uw bericht 

naar johanne.pvda@ziggo.nl of bel 06-

51980614 

Wilt u meer weten over de PvdA afdeling 

Bergen?  

Kijk op www.bergen.pvda.nl. 

 

 

 

 

Wilt u meer weten over de besluitvorming 

binnen de gemeente Bergen? 

Kijk op www.raadbergen-nh.nl  
 

 

Bent u geen lid van de PvdA en leest u deze 

nieuwsbrief toch? U kunt zich aanmelden voor 

deze nieuwsbrief bij johanne.pvda@ziggo.nl 

 

 

 

             be our guest 
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